
 

PROTOKÓŁ  Nr VIII/2015 

VIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 1 lipca  2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 15 
30

.
    

 

VIII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 12  radnych. 

Nieobecny: radna Bernadeta Łukaszewska, radna Barbara Wolak, radny Ryszard Patzwald.  

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska              - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor SP w Straszewie 

7. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

8. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

9. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pan Andrzej Zwolak                 - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały „w sprawie zmiany Uchwały nr 

VII/43/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 maja 2015r. w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 

udzielania dofinansowania do prac związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z 

terenu nieruchomości położonych na obszarze Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z 

dotacji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z 

udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej”. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych                     

z pytaniem czy maja uwagi do przedstawionej propozycji zmiany porządku obrad. Radni nie 

wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-12, 

przeciw- 0, wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VII sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu 

glosowania dla przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego planowanego na dzień                   

6 września 2015r. 



 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo  z dnia    

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia  

29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kwidzyn w latach 

2015 – 2018.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/43/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 

maja 2015r. w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do prac 

związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z dotacji 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z 

udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. 

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad.  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VII  sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z VII sesji z 

dnia 27 maja 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  VII  sesji Rady Gminy z dnia 27 maja 2015 roku. 

 

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego 

obwodu glosowania dla przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego planowanego na 

dzień 6 września 2015r. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/46/15 z dnia 1 lipca 2015 

roku w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu glosowania dla 

przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego planowanego na dzień 6 września 2015r. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 



 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/47/15 z dnia 1 lipca 2015 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia  29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024. 

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/48/15 z dnia 1 lipca 2015 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia  29 grudnia 2014 

roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2015 – 

2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kwidzyn w 

latach 2015 – 2018. 

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/49/15 z dnia 1 lipca 2015 

roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kwidzyn w latach 2015 – 2018. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/43/15 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 27 maja 2015r. w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do 

prac związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z dotacji 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z 

udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Dorota Cipkowska Z-ca Wójta Gminy. 

 

Pani Dorota Cipkowska: Zmiany dotyczą uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącej wydłużenia terminu składania wniosku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 



 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/50/15 z dnia 1 lipca 2015 

roku w sprawie zmiany Uchwały nr VII/43/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 maja 2015r. w 

sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do prac związanych z 

usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości położonych na obszarze 

Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z dotacji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z udziałem środków udostępnionych przez 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Uchwała stanowi załącznik 

Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.8 Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 29 maja   odbyło się spotkanie z Sołtysami z Gminy Ryjewo. Również tego dnia  odbyło 

się Zwyczajne Zgromadzenie Wspólników w spółce Zdrowie w Kwidzynie; 

 30 maja w Gminnym Ośrodku Kultury z okazji Dnia Matki odbył się spektakl grupy 

teatralnej Jerzego Majdy; 

 1 czerwca na placu przy GOK odbyły się obchody Dnia Dziecka; 

 3 czerwca spotkałem się z przedsiębiorcą, który planuje rozszerzyć swą działalność na 

teren Gminy Ryjewo,  tj. filia firmy POSKÓR. W Benowie odbyło się spotkanie w sprawie 

konfliktu sąsiedzkiego; 

 8 czerwca brałem udział w podsumowaniu projektu „Zdolni z Pomorza” . Również tego 

dnia brałem udział w odbiorze drogi z YOMB w miejscowości Barcice, wyremontowanej 

w wyniku scalania gruntów. Wniosłem uwagi do protokołu, co do szkód wyrządzonych 

podczas budowy drogi; 

 9 czerwca odbyło się spotkanie z przedstawicielem Energa – Oświetlenie celem 

uszczegółowienia zamierzeń i inwestycji na najbliższy czas, jak również  spotkanie 

referatu gospodarki komunalnej i Inwestycji ze specjalistą w dziedzinie studni,  w celu 

ustalenia dalszych działań związanych z gospodarką wodną na terenie Gminy Ryjewo; 

 10 czerwca  uczestniczyliśmy na odprawie w Zakładzie Karnym w Kwidzynie. Było to 

spotkanie dla firm korzystających z pracy skazanych (obecnie korzystamy z 3 osób). Tego 

dnia odbyło się spotkanie robocze z przedstawicielem ZDW w Gdańsku oddział Sztum, 

podczas którego dokonaliśmy objazdu dolnego terenu i wskazaliśmy miejsca  zgodnie z 

planem organizacji ruchu, na posadowienie znaków przystankowych na drogach 

wojewódzkich. Tego dnia spotkaliśmy się również z przedstawicielami Związku 

Nauczycielstwa Polskiego w sprawie zwiększenia dodatku za wychowawstwo; 

 15 – 17 czerwca  uczestniczyłem w trzydniowym szkoleniu na temat funkcjonowania 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Zespołów Interdyscyplinarnych.   

 17 czerwca w Rudnikach spotkaliśmy się z przedstawicielami firmy realizującej projekt 

Nadwiślańskich Tras Rowerowych oraz przedstawicielem Urzędu Marszałkowskiego. 

Podczas spotkania omówiliśmy szczegóły realizacji zadania.  

 19 czerwca  odbyła się wizytacja i kontrola SUW przez przedstawicieli Starostwa 

Powiatowego, Wydział Ochrony Środowiska.  

 22 czerwca  wraz z samorządami z powiatu braliśmy udział w spotkaniu w Starostwie 

Powiatowym w Kwidzynie w celu uszczegółowienia i zintensyfikowania prac 

zmierzających do wskazania miejsca spalania i grzebania zwłok zwierzęcych w razie 

stanów wyjątkowych jak wojna czy epidemia; 

 23 czerwca  odbyły się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy, podczas których 

przedstawiono uchwały przyjęte na dzisiejszej sesji; 



 

 24 czerwca  odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy budującej wiatraki. Złożone 

zostały pierwsze dokumenty dotyczące planowanej inwestycji w miejscowości Klecewko i  

Pułkowice; 

 25 czerwca  wpłynęły środki z refundacji zadania budowy boiska ze sztuczna 

nawierzchnią przy GOK –u. Tego dnia odbyło się spotkanie wspólnoty mieszkaniowej 

budynku ul. Grunwaldzka 42, celem omówienia planowanych prac remontowych, 

przebudowy i podziału nieruchomości po byłej bibliotece publicznej na odrębne lokale 

socjalne. Również odbyło się spotkanie z dzierżawcą kotłowni przy DPS celem omówienia 

szczegółów rozwiązania umowy dzierżawy i przekazania  mienia; 

 26 czerwca  w wyniku przetargu ustnego sprzedano działkę w miejscowości Ryjewo. Tego 

dnia uczestniczyliśmy w zakończeniu roku szkolnego w SP Straszewo, ZS Ryjewo oraz 

Przedszkolu Maluszek a także w Walnym Zgromadzeniu Wspólników w  ZUO  Gilwa  

Mała; 

 27 czerwca i 28 czerwca  odbyły się Dni Ryjewa. Gościliśmy przedstawicieli samorządów 

sąsiednich, senatora, posła. W tym miejscu chciałbym podziękować Dyrektorowi 

Gminnego Ośrodka Kultury i pracownikom za wielkie  zaangażowanie i pracę włożoną w 

organizację tej imprezy; 

 29 czerwca  w Sadlinkach uczestniczyliśmy w spotkaniu dotyczącym transportu 

publicznego. Tego dnia podpisaliśmy również umowę na dowóz dzieci do szkół, tj. do 

Szkoły Podstawowej w Straszewie, w Ryjewie, szkoły specjalnej Barcicach i Kwidzynie. 

Tego dnia wybrano wykonawcę budowy placu fitness przy Gminnym Ośrodku Kultury w 

Ryjewie. Wraz z przedstawicielami Koła Gospodyń Wiejskich z Benowa omawialiśmy 

sprawy organizacyjne dot. wspólnej wrześniowej inicjatywy, imprezy pod nazwą 

„FESTIWAL PRZETWORÓW OWOCOWO - WARZYWNYCH”; 

 30 czerwca  odbył się odbiór robót melioracyjnych. Wskazano miejsca planowanych prac. 

Tego dnia wysłano pismo do ZDW w Gdańsku Oddział w Sztumie z prośbą o nieodpłatne 

przekazanie na rzecz gminy kostki kamiennej oraz kostki polbruk celem wsparcia 

materiałowego przebudowy chodnika przy ulicy Grunwaldzkiej w Ryjewie; 

 1 lipca odbyło się spotkanie organizacyjne z przedstawicielami firm dowożących dzieci do 

szkół.  

 

Ad.9. Interpelacje i zapytania radnych/Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad.11. Wolne wnioski i informacje.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Na ostatniej sesji prosiłem Państwa o zgłaszanie propozycji do 

lokalnej strategii rozwoju. Przyznam, że odzew w tej sprawie był bardzo słaby, dlatego 

apeluję  jeszcze raz do radnych i sołtysów by przemyśleli, co chcieliby zrobić w przyszłości w 

swoich sołectwach. Wpisanie takiego przedsięwzięcia do tej strategii da nam szansę na 

pozyskiwanie na ten cel dofinansowania. Możemy spotkać się wspólnie i przemyśleć ta 

sprawę, ale musza Państwo wiedzieć, ze, jeżeli nie wpiszemy nic do strategii, to wszystko, co 

będziemy chcieli zrobić w przyszłości, będziemy musieli finansować ze swoich środków.  

 

Przewodniczący Rady: Do Rady wpłynęły dwa pisma. Jedno od Krajowej Rady Sędziów 

Społecznych dot. zbliżających się wyborów ławników sądowych. 

 

Treść pisma stanowi załącznik nr  9 do protokołu.  



 

 

Przewodniczący Rady: Również  Komisarz Wyborczy  w Gdańsku przesłał informację, 

dotyczącą zmian, jakie począwszy od kadencji 2014 - 2018 nastąpiły w przypadku 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego bądź też wójta. 

 

Treść pisma stanowi załącznik nr  10 do protokołu.  

 

Ad.12. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  VIII sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 
 


